
Protokół Nr   XXXIV/2021 

 z obrad  XXXIV sesji  Rady Miasta Rypin  w dniu  09 czerwca 2021 roku  w Urzędzie  Miasta Rypin 
pod przewodnictwem  p.  Sławomira  Malinowskiego –Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

W obradach sesji  wzięło  udział    14  radnych, w tym 2 online . 

 

 Sesja trwała od godz.15.00 do godz. 17.30 

 

      Porządek obrad  : 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad  XXXIV   sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie quorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XXXIV sesji. 

     c/ przyjęcie protokołu  XXXIII sesji. 

     d/ komunikaty  Przewodniczącego  Rady Miasta.  

2.  Sprawozdanie przewodniczących Komisji Rady  z prac komisji .  

3.  Debata nad raportem  o stanie gminy miasta Rypin  za 2020 rok.  

4. Podjęcie uchwały  w sprawie wotum zaufania  dla Burmistrza Miasta Rypin  ( projekt  

    uchwały  Nr  XXXIV /220/2021). 

5.  Przedstawienie  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem  z wykonania   

     budżetu miasta Rypin  za 2020 rok. 

6.  Przedstawienie uchwały   Nr   19/S/2021 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby   

     Obrachunkowej w Bydgoszczy  z dnia     27 kwietnia  2021 r. w sprawie wyrażenia  opinii  

     o przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu z wykonania  budżetu  

     miasta  za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia  miasta. 

7.  Przedstawienie  wniosku  Komisji Rewizyjnej  złożonego do Regionalnej Izby   

     Obrachunkowej o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Miasta Rypin  za rok 2020. 

8. Przedstawienie uchwały Nr   7/Kr/2021  Składu Orzekającego  Nr 8 Regionalnej Izby   

    Obrachunkowej  w     Bydgoszczy  z dnia   20 maja 2021 r. w sprawie wyrażenia  opinii     

    o  wniosku  Komisji    Rewizyjnej  Rady Miasta  Rypin  w sprawie  udzielenia      

    absolutorium  Burmistrzowi   Miasta  za  2020 rok. 

9.  Dyskusja. 



 

10. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  

      sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy miasta Rypin  za 2020 rok ( projekt uchwały  

      Nr XXXIV/221/2021) 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2020 rok   

      (projekt  uchwały Nr  XXXIV/222/2021). 

12 . Podjęcie uchwał : 

      a/   w sprawie   określenia  średniej  ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Rypin   na  

            rok szkolny 2021/2022 ( projekt uchwały Nr  XXXIV/223/2021), 

      b/   w sprawie zaliczenia  dróg na terenie Gminy Miasta  Rypin do kategorii dróg  

            gminnych ( projekt uchwały  Nr  XXXIV/224/2021), 

      c/  zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2021 rok     

           (  projekt  uchwały  Nr XXXIV/ 225 /2021), 

       d/ zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   

          Gminy  Miasta Rypin  na lata  2021-2027( projekt  uchwały Nr XXXIV/ 226/2021), 

       e/ w sprawie zatwierdzenia  wniosku  o wsparcie  ze środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  

           Mieszkalnictwa  na sfinansowanie  objęcia  udziałów w tworzonej  Społecznej Inicjatywie       

           Mieszkaniowej( projekt uchwały  Nr  XXXIV/227/2021). 

 

13. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od XXXIII sesji  , w  

      tym z  realizacji uchwał . 

14. Wnioski i informacje . 

15. Zamknięcie  obrad   XXXIV sesji Rady Miasta Rypin . 

 

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady  Miasta   otworzył obrady XXXIV sesji, stwierdził  quorum. Powitał wszystkich 

przybyłych na sesję, w tym mieszkańców  oglądających  sesje online. 

 

 

 



Ad.1b 

Przewodniczący Rady Miasta  zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku  obrad  w punkcie   12e 

projektu uchwały Nr  XXXIV/227/2021  w sprawie zatwierdzenia  wniosku  o wsparcie  ze środków  

Rządowego  Funduszu  Rozwoju Mieszkalnictwa  na sfinansowanie  objęcia  udziałów w tworzonej  

Społecznej Inicjatywie  Mieszkaniowej.W poprzedniej uchwale  z dnia 30 kwietnia br.  nie podano   

numeru rachunku  bankowego, co wskazał Nadzór Prawny  Wojewody zawiadamiając o wszczęciu  

postepowania nadzorczego. Podjęcie  dzisiejszej uchwały  będzie  skutkowało  wygaśnięciem  

poprzedniej uchwały.  Poddał wniosek pod głosowanie . 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie wniosek  przyjęła  ( 2 radnych głosowało  
onlain). 

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  2 do protokołu.  

Następnie  Przewodniczący Rady poddał porządek obrad uwzględniający  przyjęty wniosek  pod  
głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 14  głosami „za „  jednogłośnie przyjęła  porządek obrad  XXXIV sesji. 

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr  3do  protokołu.  

 

Ad. 1c 

Rada Miasta Rypin   14 głosami  „za „  jednogłośnie  przyjęła protokół   XXXIII sesji.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi zał. nr  4 do  protokołu.  

 

 

Ad.1d 

Przewodniczący  Rady Miasta wyraził  zadowolenie, że  może z radnymi spotkać się fizycznie, gdzie  

wcześniej było to  niemożliwe.  Przypomniał tez, że  24 czerwca br. odbędzie się  sesja uroczysta  w 

RDK oraz msza święta z okazji  patrona  miasta  Świętego  Jana Chrzciciela.  Zaprosił więc państwa 

radnych  do udziału. Jest  to część  obchodów  „Dni Rypina „ , natomiast pozostałe  atrakcje  związane  

z Dniami  Rypina  zostają przełożone  na początek lipca, o czym wszyscy zostaną dokładnie 

powiadomieni.  

 

Ad.2 

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej p. Jarosław  Nowatkowski  informował, że  Komisja w okresie  

międzysesyjnym  spotkała się dwukrotnie. . Pierwsze posiedzenie  dotyczyło  kontroli , która została  

przeprowadzona  w Urzędzie Miasta  i dotyczyła  procedur związanych  z administrowaniem  



zasobami komunalnymi  oraz podejmowanymi  działaniami  na rzecz podniesienia  standardu 

mieszkań.  Wnioski wypracowane przez Komisję  zostały przekazane do Burmistrza Miasta . Drugie 

posiedzenie Komisji dotyczyło  przygotowania wniosku  w sprawie absolutorium  dla Burmistrza 

Miasta Rypin. 

Przewodniczący Komisji Kultury  p. Tomasz Szczęsny  informował, że  komisja  odbyła 1 posiedzenie , 

na którym Dyrektor RDK  przedstawiła  sprawozdanie z działalności tej placówki za 2020 rok.  

Przewodniczący  Komisji Oświaty i Wychowania  p. Tadeusz Dworzyński  informował  z kolei , że  

komisja  analizowała  projekty organizacyjne  zespołów  szkolno-przedszkolnych  nr 1 i 2 oraz  

zapoznała się z informacją   nt.  szczepień  nauczycieli  i pracowników  administracyjnych.  

Dodał tylko, że  obecnie  posiedzenia  odbywają  się zgodnie  z planem  Komisji , następne  zostało  

zaplanowane po   przerwie  urlopowej.  

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska p. Henryk 

Żywocki informował, że   Komisja  odbyła  1 posiedzenie ,  na którym zapoznała się  z informacją  

Sanepid nt.  bezpieczeństwa sanitarnego miasta i powiatu  za ubiegły  rok , ze szczególnym  

uwzględnieniem pandemii covid 19.  Drugim tematem była informacja dot.  sprawozdania  z 

działalności Straży  Miejskiej  w 2020 roku.   

 

Ad.3 

Przewodniczący  Rady Miasta informował, że radni  zostali zapoznani z raportem  o stanie   gminy   

miasta Rypin .Nie było  uwag do tego raportu.  

Raport o stanie miasta  Rypin stanowi  zał. nr 5 do protokołu.  

 

Ad.4 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/220/2021 w sprawie wotum 
zaufania  dla Burmistrza Miasta Rypin . 

Rada Miasta Rypin   14 głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XXXIV/220/2021 w 

sprawie wotum zaufania  dla Burmistrza Miasta Rypin . 

Uchwała  Nr  XXXIV/220/2021 stanowi zał. nr 6  do protokołu.  

Protokół  głosowania  imiennego  stanowi zał. nr 7  do  protokołu. 

 



 

Ad.5 

 Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  informowała, że  budżet miasta Rypin na 2020 rok został 

uchwalony przez Radę Miasta Rypin w dniu  30 grudnia  2019 roku . Budżet  ten był wielokrotnie 

zmieniany. , zarówno przez  Radę  jak i przez organ wykonawczy . 10 zmian dokonała Rada Miasta , a 

28 zmian dokonał Burmistrz Miasta.  W  wyniku  zmian dokonanych w trakcie roku , ostateczna ich 

wielkość  przedstawia się  następująco : dochody zaplanowano w kwocie  91.634.985,48 zł  zaś 

wydatki w kwocie  92.944.619,61 zł  Różnica pomiędzy  dochodami a wydatkami  stanowi deficyt  

budżetowy w kwocie 1.309.634,13 zł. 

Dochody zostały  zrealizowane  w kwocie  92.150.441,74 zł , co stanowi  ponad  100 % planu , w tym 

dochody bieżące  w kwocie  82.871.036 zł , co stanowi około  999 % planu. Dochody majątkowe  

zrealizowano w kwocie   9.279.405,25 zł , co  stanowi  ponad  121 %  planu, w tym  dochody ze 

sprzedaży  majątku  zostały  zrealizowane  w kwocie 67.564 zł . Dochody  własne stanowią  40 %  

wykonania , dochody celowe  45 %  wykonania, zaś  subwencja stanowi  15 %. Jeżeli chodzi o 

dochody własne , zrealizowane je  w kwocie  ponad  36.000.000 zł . Dotacje celowe miasto otrzymało  

w kwocie  około  41.000.000 zł , zaś subwencje w kwocie  ponad 14.000.000 zł . Największy udział w 

dochodach  własnych  miasta stanowią  wpływy z podatków i opłat- 43 % dochodów  własnych, tzw  

PIT i CIT – 43 %   to wpływy  z udziału podatków  stanowiących  dochód  budżetu państwa.  Pozostałe 

dochody własne  stanowią  13 %  oraz dochody z majątku gminy 1 %. Szczegółowe  wykonanie  

dochodów  znajduje się w części opisowej  sprawozdania  oraz tabelarycznej .  

Wydatki za rok  ubiegły  zostały zrealizowane  w kwocie  83.742.068,95 zł , co stanowi ponad  90 % 

planu , w tym wydatki  bieżące  zrealizowano  w kwocie  79.742.679,44 zł , co stanowi  92 % planu.  

Wydatki majątkowe zrealizowano zaś w 61 % planu.  W strukturze  wykonania  najwięcej środków  

budżetowych  zaangażowano w realizacji zadań, m.inn. to dział rodzina – 31 % , oświata i 

wychowanie  - 31 % , dział pomoc społeczna  9 % , dział  gospodarka komunalna i ochrona Środowiska  

7 % , dział  administracja  publiczna   6 % . Wydatki majątkowe zrealizowano  w kwocie  około 4.000 zł 

, co stanowi  61 % planu . Szczegółowe  wykonanie  zadań inwestycyjnych  przedstawione zostało  w 

załączniku nr 3 do sprawozdania.  W okresie objętym sprawozdaniem  poniesiono wydatki oświatowe  

na oświatę i wychowanie , łącznie w kwocie  ponad  26.400.000 zł . Pozyskane dochody na to zadanie  

to kwota  ponad  15.000.000. Różnica między   wydatkami a dochodami  stanowi  deficyt środków  na 

oświatę i wynosi około  11.400.000 zł . Wydatki na oświatę  w stosunku  do wydatków  ogółem  

stanowią  32 % wydatków ogółem  za rok 2020 . Subwencja oświatowa  pokrywa  zaledwie  47 % 

potrzeb  oświatowych . Na przedszkola miasto wydaje  ponad  6.000.000 zł , a pozyskuje dochody   w 

kwocie  ponad  1.300.000 zł , czyli do przedszkoli  dokłada około  5,5 mln zł , do szkół  5.000.900 zł . 



Na koniec Skarbnik Miasta informowała, że  w wyniku  realizacji budżetu   za okres objęty  oceną, 

miasto uzyskało  dodatni wynik finansowy  w kwocie  8.408.372 zł, przy planowanym deficycie 

budżetowym  w kwocie  1.309.634 zł. Miasto uzyskało również  za rok ubiegły  nadwyżkę  operacyjną  

w kwocie  3.128.357 zł . Jeżeli chodzi o zobowiązania  z tytułów  dłużnych , miasto na koniec roku  

2020 posiadało zadłużenie  z tytułów   emisji  obligacji komunalnych  w łącznej kwocie  13.000883 zł , 

w tym obligacje ,których emisja  została  ogłoszona   w 2013r. stanowi kwotę  9.536.000    zł , kolejna 

kwota obligacji w 2018 r , to kwota  6.683.000 zł . Do tej pory z tych  2 emisji  spłacono  2.336.000 zł , 

czyli 3 raty . 

Burmistrz Miasta nawiązał do debaty  nad raportem o stanie miasta.  Dziękował  p. Skarbnik,  

wszystkim kierownikom ,dyrektorom jednostek   , przede wszystkim  Sekretarzowi miasta, który 

koordynował  powstanie tego  raportu. Wiele samorządów  korzysta z firm zewnętrznych 

przygotowujących tego typu raporty, co jest bardzo kosztowne. Tym bardziej  więc dziękował  

wszystkim, którzy przyczynili się do   powstania tego ważnego dokumentu.  Podkreślał to,  co udało 

się zrealizować  dzięki naszej wspólnej pracy, inwestycje drogowe , realizacja wielu dokumentacji , 

projekty  miękkie , które  były realizowane przez  naszą  oświatę, zadania , które są realizowane przez  

pracowników urzędu, jednostek podległych miastu. Był to trudny rok, gdzie  pracowano w pandemii, 

ale w pełni  realizowano budżet . Oprócz  projektów  unijnych  z lokalnej grupy działania   , to również  

działania  w projektach miękkich , czyli na pozyskanie sponsorów. Byliśmy jednym  z nielicznych 

samorządów , który wraz z naszymi jednostkami , pod pełnym rygorem Sanepid , zrealizował  

uroczystą sesję , dużą uroczystość  z okazji  Stulecia Bitwy Warszawskiej, a także XXX Agrę .  Także był 

to trudny rok , ale odnajdowaliśmy się w tej   nowej  rzeczywistości . Dobrem są te  umiejętności  

kompetencji cyfrowych, gdzie staramy się podnosić   ich poziom  w naszych szkołach, czy  

przedszkolach. Przygotowane jest również  dziś na te wymogi  społeczeństwo , choćby właśnie 

prowadzone sesje online , czy inne wyzwania.  Sprawozdanie, które przedstawiała p. Skarbnik 

pokazuje w liczbach  realizacje inwestycji, projekty miękkie , które były realizowane w tym rygorze 

sanitarnym . 

Pan Przewodniczący  Rady również dziękował  wszystkim, którzy  mimo trudnego czasu, realizowali 

ten budżet nakreślony przez  Radę Miasta, a także mieszkańców  poprze budżet obywatelski ,czy też 

bieżące wnioski mieszkańców.   Dziękował  Burmistrzowi, Wysokiej  Radzie.  Podkreślał, 40  mln 

pozyskanych środków  zewnętrznych,  to prawie 40 %   budżetu miasta.  Jest to oczywiście ogromna 

praca wszystkich  pracowników urzędu, kierowników Wydziałów  pod  przewodnictwem  burmistrza 

naszego miasta,  za co również Przewodniczący Rady dziękował tym osobom. 

Sprawozdanie stanowi  zał. nr  8 do protokołu.  



Ad.6 

Z-ca Skarbnika Miasta p. Krzysztof Pietrzak przedstawił  uchwałę  Nr  19/S/2021 Składu Orzekającego  

Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Bydgoszczy  z dnia  27 kwietnia 2021r. w sprawie wyrażenia  

opinii o przedłożonym  przez Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu z wykonania  budżetu miasta  

za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia miasta. RIO wydała pozytywną  opinię.  

 Uchwała  stanowi zał. nr  9 do protokołu.  

 

Ad.7 

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej  p. Jarosław Nowatkowski  przedstawił  wniosek Komisji  

Rewizyjnej  złożony do Regionalnej Izby Obrachunkowej  o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Rypin za rok 2020.Komisja Rewizyjna  pozytywnie zaopiniowała  wniosek o udzielenie 

absolutorium. 

Uchwała Komisji  Rewizyjnej wraz  z opinią  stanowi  zał. nr   10  do protokołu . 

 

Ad.8  

Pan  Jarosław  Nowatkowski   Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej przedstawił  uchwałę Nr   

7/Kr/2021  Składu Orzekającego  Nr 8 Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w     Bydgoszczy  z dnia   20 

maja 2021 r. w sprawie wyrażenia  opinii     o  wniosku  Komisji    Rewizyjnej  Rady Miasta  Rypin  w 

sprawie  udzielenia     absolutorium  Burmistrzowi   Miasta  za  2020 rok. RIO wydała pozytywną  

opinię.  

 Uchwała  stanowi  zał. nr  11 do protokołu.  

 

Ad.9 

Dyskusji nie było.  

 

Ad.10 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/221/2021 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2020 rok . 



Rada Miasta Rypin 14  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  XXXIV/221/2021 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2020 rok . 

Uchwała  Nr  XXXIV/221/2021 stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

Protokół  głosowania  imiennego  stanowi zał. nr  13 do  protokołu.  

 

Ad.11 

Przewodniczący  Rady Miasta   przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/222/2021 w sprawie  

absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2020 rok . 

Rada  Miasta Rypin 14  głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XXXIV/222/2021 w 

sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2020 rok .  

Uchwała  Nr  XXXIV/222/2021 stanowi zał. nr  14 do protokołu.  

Protokół  głosowania  imiennego  stanowi zał. nr 15  do  protokołu. 

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski  dziękował serdecznie  p. Skarbnik , p, Sekretarzowi , 

dyrektorom, kierownikom za ciężką  wspólną pracę, profesjonalizm , kompetencje , zaangażowanie, 

działanie w niełatwych  warunkach. Może czasami jest trudno, ale mieszkańcy zasypując  nas 

problemami  są aktywni , chcą się rozwijać  i żeby nasze miasto się rozwijało.  Tych spraw przybywa, 

chociażby   rozwój  powiatu  pod kierownictwem obecnego tu   p. Starosty, Przewodniczącego  Rady i 

członków Zarządu. To jest pomimo trudności dobry czas  dla nas . Ten projekt  o nazwie  „ Rypin 

lepszy z każdym dniem „ , który jest skierowany  na podmiot, czyli mieszkańców i to dla nich jest 

robione. Chcemy to miasto rozwijać, żeby  było miastem prężnym , dobrym do życia, gdzie dzieci  

mogą się  bezpiecznie edukować, gdzie  każdy może rozwijać swoje pasje , umiejętności  od 

najmłodszego do  najstarszego. Cieszy go, że  starostwo powiatowe realizuje swoje zadania, 

powstanie domu dziecka specjalistycznego, domu pobytu dla  seniorów.  Mieszkańcy  miasta i 

powiatu mogą się tu dobrze czuć   i rozwijać, żeby każdy miał prace i dach nad głową . Dziękował 

Wysokiej Radzie za współpracę , za to, że  p. radni  rzeczywiście kierują swoją  energię  dla 

mieszkańców . Pomimo różnych poglądów , różnego postrzegania pewnych spraw , wspólnie 

działamy na rzecz tego miasta. Jest przekonany, że nadal  będzie realizowany  wspólnie projekt  „ 

Rypin lepszy z każdym dniem „. 

 Były kwiaty , gratulacje i życzenia dla Burmistrza.  

 Przewodniczący  Rady ogłosił przerwę w obradach. 



 

Ad.12a 

 Po przerwie Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały  Nr XXXIV/223/2021 w 

sprawie   określenia  średniej  ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Rypin   na  rok szkolny 

2021/2022 . 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Rady  Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Rada Miasta Rypin 13  głosami „ za „  przy 1  głosie nieoddanym ( 1radny poza salą obrad  )  podjęła  

uchwałę Nr XXXIV/223/2021 w sprawie   określenia  średniej  ceny jednostki paliwa w Gminie 

Miasta Rypin   na  rok szkolny 2021/2022 .  

Uchwała Nr  XXXXIV/223/2021 stanowi  zał. nr 16  do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr 17  do  protokołu.  

 

Ad.12b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/224/2021 w sprawie zaliczenia  

dróg na terenie Gminy Miasta  Rypin do kategorii dróg gminnych . 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Rady  Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-
prawnym. 

 Rada Miasta Rypin   14 głosami  „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  XXXIV/224/2021 w 
sprawie zaliczenia  dróg na  terenie Gminy Miasta  Rypin do kategorii dróg gminnych . 

Uchwała Nr  XXXXIV/224/2021 stanowi  zał. nr 18  do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr 19  do  protokołu.  

 

Ad.12c 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/225/2021 zmieniającej 

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2021 rok.   

Jest pozytywna opinia  Komisji  Rady  Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.   

Burmistrz Miasta  zgłaszał  wniosek o przesunięcie  kwoty  5.000 zł  z dotacji przeznaczonych  dla 

organizacji  działających  na rzecz osób  w wieku emerytalnym  na wykorzystanie  ww. środków  w 



ramach promocji. Promocja  te środki też by wykorzystała  na rzecz seniorów. , minn. z Uniwersytetu  

Trzeciego Wieku.   

Przewodniczący  Rady Miasta  poddał wniosek pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za”  przy 1  „ przeciw „  wniosek przyjęła.  

Protokół głosowania  imiennego  stanowi  zał. nr 20 do protokołu.  

Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał  pod głosowanie   projekt w/w uchwały uwzględniający  

przyjęty  wniosek.  

Rada  Miasta Rypin  13 głosami  „za „ przy  1 „wstrzymującym „ podjęła  uchwałę  Nr 

XXXIV/225/2021 zmieniającą  uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2021 rok.   

Uchwała Nr  XXXIV/225/2021 stanowi  zał. nr 21  do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr 22  do  protokołu.  

 

Ad.12d 

Przewodniczący Rady Miasta Rypin  przedstawił  projekt uchwały  Nr XXXIV/226/2021 zmieniającej  

uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy  Miasta Rypin  na lata  

2021-2027.  

Jest pozytywna opinia  Komisji  Rady  Miasta oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.   

Rada Miasta Rypin  13  głosami  „za „  przy  1 „wstrzymującym „ podjęła uchwałę  Nr 

XXXIV/226/2021 zmieniającą   uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   

Gminy  Miasta Rypin  na lata  2021-2027. 

Uchwała Nr  XXXIV/226/2021 stanowi  zał. nr 23 do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  24 do  protokołu.  

 

Ad.12e 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt  uchwały  Nr  XXXIV/227/2021 w sprawie 

zatwierdzenia  wniosku  o wsparcie  ze środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju Mieszkalnictwa  na 

sfinansowanie  objęcia  udziałów w tworzonej  Społecznej Inicjatywie   Mieszkaniowej. 



Rada Miasta Rypin  14 głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXXIV/227/2021 w sprawie 

zatwierdzenia  wniosku  o wsparcie  ze środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju Mieszkalnictwa  

na sfinansowanie  objęcia  udziałów w tworzonej  Społecznej Inicjatywie   Mieszkaniowej. 

Uchwała Nr  XXXIV/227/2021 stanowi  zał. nr 25 do protokołu.  

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  26 do  protokołu. 

 

 

Ad.13  

Burmistrz  Miasta  informował :  

- modernizacja „Katolika” – Centrum Aktywności Społecznej w Rypinie – po przekazaniu w dniu 19 

kwietnia 2021 roku placu robót Wykonawca Przedsiębiorstwo Remontowo-Budowlane „AGAD” 

Spółka z o.o. z Torunia rozpoczął realizację zadania. Aktualnie wykonywane są roboty rozbiórkowe i 

odkrywkowe wewnątrz obiektu. Ryczałtowa wartość brutto robót wynosi 5 891 114,73 zł a 

planowany termin zakończenia robót określony został na dzień 6 czerwca 2022 roku, 

-pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem pn. Modernizacja „Katolika” – Centrum Aktywności 

Społecznej w Rypinie – została zawarta umowa z Wykonawcą, Spółką z o.o. Remnat z Bydgoszczy. 

Wartość brutto usługi wynosi 45 839,69 złotych, 

-budowa budynku szatniowo – sanitarnego w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji – zostało 

wykonane przyłącze kanalizacji sanitarnej w ul. Sportowej oraz  budynek w stanie surowym otwartym 

do poziomu stropu nad I piętrem. Wykonawca Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „EBUD” – 

Przemysłówka Sp. z o.o. z Bydgoszczy na realizację zadania ma czas do 6 listopada 2021 roku. 

Ryczałtowa wartość brutto robót wynosi 3 616 200,00 zł, 

-budowa przepustu w ciągu drogi łączącej ul. Orzeszkowej z ul. Sportową – dokonano odbioru 

końcowego zadania, którego wartość brutto wyniosła 133 947,00 zł. Przepust stanowił będzie 

element projektowanej drogi łączącej ul Plac Sienkiewicza z ul. Sportową wraz z budową nowego 

mostu na Rypienicy. Ze względu na konieczność wyłączenia  istniejącego mostu z użytkowania 

wykonany przepust zapewni dostęp zarówno do terenów parkowych jak i spółek miejskich, 

-przebudowa drogi gminnej nr 120640C ul. Brzozowej – w dniu 1 czerwca 2021 roku przekazano plac 

budowy Wykonawcy, Zakładowi Budowlano – Drogowemu WIBROBET z Wąbrzeźna. Ryczałtowa 

wartość brutto robót wynosi 1 276 765,71 zł a planowany termin zakończenia robót określony został 



na dzień 29 września 2021 roku. Aktualnie wykonywane są roboty związane z budową kanalizacji 

deszczowej,  

-opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ramach zadania pn. Przebudowa bieżni 

przy SP-1 przy ul. 3 Maja (projekt) – w oznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta, złożona przez 

Kamilę Karłowską prowadzącą działalność gospodarczą pod firmą ERMS PLUS z Poznania. Wartość 

brutto oferty wynosi 9 913,80 zł, 

-w trakcie przygotowania jest postępowanie przetargowe na realizację zadania pn. Utwardzenie  

  nawierzchni ul. Wójtostwo. Miasto chce to wykonać  nowatorskim sposobem , realizacja zadań  w 

dokumentacji  ulica Polna, Zacisze, Sadowa  w trakcie realizacji ,  

- miasto przygotowuje się  też do przetargu  na wykonanie ulicy  Sportowej od strony  Lipnowskiej  

  do stadionu, 

- wraz z Viceprzewodniczącą Rady  odbył  spotkanie z Prezesem  Spółdzielni Mieszkaniowej, gdzie  

podpisano  umowę na budowę  parkingu,  

- miasto miało  wizytację ze strony  p. Minister Anny Gembickciej  dot.  m.inn. nowego  programu 

obwodnicy. Nasza obwodnica jest  w programie  wieloletnim , jest podpisane porozumienie, 

realizowane jest studium   wykonalności, miasto przygotowuje się do raportu  wspólnie   z gminą 

Rypin, powiatem i  marszałkiem.  Nasza obwodnica będzie  startowała też  w konkursie rządowym  na 

50 obwodnic w kraju, dofinansowywanych  z rządowych środków , to by zmieniło postać rzeczy.   

Byliśmy na spotkaniu z p. Weberem , z p. Ministrem ,który jest odpowiedzialny   w ministerstwie  

infrastruktury  do spraw wykluczenia  komunikacyjnego, aby poruszyć  zadania  modernizacyjne  

realizowane  przez PKP PLK i wesprzeć nas  w modernizacji naszej stacji, aby mogło  odbywać się  

zawracanie pociągu  na granicy województwa  regionalnego.  Dziś jest to niemożliwe  i pociąg w 

Rypinie zawrócić nie może . Wymaga to dostosowania stacji Rypin i Kretki  a także nowych nakładów.  

Linia 33 jest aktualnie  modernizowana  w dużej części  Sierpc – Szczutowo w najgorszych odcinkach, 

dlatego też  w nowym rozkładzie  zaplanowany jest  już pociąg dalekobieżny  Katowice- Gdynia, który 

powinien pojawić się  w grudniu tego roku, pośpieszny przez Rypin. W Rypinie jest to również  ważna 

stacja dla taboru towarowego  Osiek-Rypin., Lotos –Cedrob, ten tor musi być zajmowany jak 

najkrócej, a więc  szybkość dojechania   pociągu regionalnego, zawrócenie go   i z powrotem. U nas 

pociągi tylko  przejeżdżały . Jest to łatwiejsze niż  regionalna lokomotywa  i stąd te  rozmowy z 

ministrem , aby PKP PLK w swoich funduszach  na najbliższy rok mogła przewidzieć  takie działania, 



Dla nas bardzo ważne jest dostosowanie  przez PKP PLK projektowanej przez nas bocznicy  w strefie 

ekonomicznej, od  strony ul. Bohaterów  Czerwca , gdzie projektowana jest droga  wraz z możliwością 

wyładowywania towaru  do strefy  ekonomicznej ,żeby towar np. dla Cedrobu , czy dla innych firm  w 

strefie ekonomicznej  , nie był wożony    przez  ul. Dworcowa  czy ul. Mławską, 

- w dniach  7  i 15 kwietnia oraz 14 maja odbyły się  Zgromadzenia   Wspólników w Spółce   MPEC, 

RTBS i  KOMES, gdzie  udzielono absolutorium  Zarządowi i Radzie Nadzorczej. Dziękował Prezesom za 

dobry, trudny rok   i sprostaniu wielu zadaniom. Spółki  odnotowały dodatnie wyniki , co bardzo 

cieszy . Gratulował szczególnie Prezesowi MPEC , gdzie mimo bardzo trudnej zimy , działano bez 

awarii. Gratulował też Prezesom Spółek  dobrych działań , dobrych wyników  i nowych planów  na 

przyszłe lata , które są związane  wspólną strategią  wykorzystania  środków unijnych , również w 

ramach hasła  „ Eko Rypin „ , 

- informował, że   wraz z Przewodniczącym Rady, przewodniczącym Komisji  Kultury   złożył  

serdeczne życzenia dyrekcji  i  pracownikom  z okazji  działacza kultury i  dnia muzealnika , życząc  

dalszych sukcesów , powodzenia w realizacji planów , marzeń ,budowania nowej  oferty kulturalnej   

dla mieszkańców, 

- odbyło się też spotkanie   z naszym honorowym  obywatelem miasta p. gen. Packiem, który  

organizował konkurs dla młodzieży  z RDK.  Sukcesy naszej młodzieży  działającej  w ramach RDK , 

dziecięco młodzieżowa  grupa estradowa  odniosła  sukcesy na  mistrzostwach Polski  w tańcach 

latino.  Gratulował p. Katarzynie Becmer  i sekcjom z RDK , 

- w dniu  26 maja w obecności   kierowników,  dyrektorów  jednostek miasta, p. radnych  

zainicjowane zostały  prace  nad strategią rozwoju miasta Rypin 2030. Koordynatorem tych prac jest  

p. Jarosław Nowak. Jest przekonany, że  wszyscy włączą się do poszczególnych zespołów   roboczych , 

aby stworzyć  jak  najlepszą strategię  rzeczywistą ale też strategię marzeń , gdzie  chcielibyśmy 

skorzystać  ze środków nowej perspektywy  unijnej   a także planu odbudowy., 

- informował , że obył  spotkanie z okazji „Dnia  Strażaka „ , gdzie zostały wręczone  medale 

państwowe , odznaczenia. Dziękował  strażakom za służbę, za odwagę , za działalność na  rzecz  

ochrony  ludzi i mienia, 

- w dniu 27  maja  w naszym mieście gościł  minister  Łukasz  Schreiber , przewodniczący  Stałego 

Komitetu Rady Ministrów . Obserwował postęp prac   rządowego funduszu inwestycji   lokalnych , 

również  rypińskiej obwodnicy .  Była też wizytacja   Sekretarz  Stanu  w Ministerstwie  Rozwoju  i 

Technologii  p. Iwony Michałek . Dotyczyła ona  programu  samorządowe inwestycje  mieszkaniowe. 



W tym miejscu burmistrz zachęcił do  głosowania  na podwórko Nivea. Nie jest łatwo, prosił  

mieszkańców , p. radnych o oddawanie głosów,  

- przypominał, że trwa   obowiązkowy  Narodowy Spis Powszechny  Ludności  i Mieszkań  2021 roku.  

  Potrwa on do 30 września. Zachęcił wszystkich di spisywania się, chociaż  jest to trudny okres po 

cowidzie, nie wszyscy mają zaufanie,  

- zachęcił również   radnych i wszystkich mieszkańców  do kolejnego konkursu  „ Super elewacja „ , 

którego celem jest wybranie  najładniejszej, wyremontowanej  i odnowionej  elewacji  budynków na  

terenie miasta.  Rada Miasta przekazała środki  na nagrody ,  I nagroda  – 8.000 zł,  II nagroda – 4.500 

zł i III nagroda 2.500 zł, aby te środki trafiły  do wspólnot i mieszkańców , którzy przyczyniają się do  

upiększenia naszego miasta, 

- ruszyła kolejna edycja  budżetu obywatelskiego . Miasto czeka do 14 czerwca na zgłoszone pomysły,  

do dyspozycji mieszkańców jest kwota  150.000 zł.  Ma nadzieję, że  ta kwota zachęci, zaktywizuje 

mieszkańców  do włączenia się  w życie miasta, 

 - trwają przygotowania   do tegorocznych  „ Dni Rypina „ , minn. puchar balonowy Polski. Trwają 

rozmowy   z Gaspolem, z Energią  a także innymi sponsorami , jak choćby z firmą Orlen . Te dni będą 

okraszone też gwiazdami mi.nn p. Andrzejem Grabowskim – komikiem . Odbędzie się  wspaniały 

piknik  z rodzinami na wesoło w niedzielę  11 lipca. Festiwal balonowy będzie miał swój  finał  w 

sobotę  10 lipca.  24 czerwca  przekazane zostaną klucze  mieszkańcom podczas uroczystej sesji Rady 

Miasta,  

 - na koniec burmistrz  informował, że  nasze miasto zostało wybrane  przez polską agencję prasową 

do kilku miast , które  mogły pochwalić się  funduszami  unijnymi  i realizacją zadań . Film został 

sfinansowany  przez parlament  europejski  i polską agencję  prasową. Jest już dostępny  na portalach  

polskiej  agencji prasowej , promujący nasze miasto , nasze działania  na arenie ogólnopolskiej . 

 

Radny p. Tyburski odnośnie  mostu na Rypinicy  pytał, czy od razu nie można było  go pobudować   w 

odpowiedniej  szerokości  , żeby go ponownie nie poszerzać, nie było by ponownych kosztów.   Pytał 

też o przejazd kolejowy na ul. Mławskiej, który w dalszym ciągu blokuje  Rypin , są duże korki  , 

czasami od Domu Dziecka  do przejazdu kolejowego. Nie pasuje to do miasta ekologicznego, gdzie  ta 

ilość  wyziewów , spalanego paliwa zanieczyszczającego  powietrze. Ma nadzieję, że  coś  w tym 

kierunku ruszy.  Kolejny temat poruszony przez pana radnego to  temat ronda, ul. Kościuszki. Ma 

nadzieję, że będzie on aktualny.  



Dziękował  Burmistrzowi za  zaangażowanie  , jeśli chodzi o  obwodnice dla naszego miasta. Widzi 

maleńkie  zielone światełko.  

Burmistrz wyjaśniając  odnośnie  mostku    być może źle się wysłowił, albo  było też źle to zrozumiane.  

Chodzi o przepust nie na Rypinicy, tylko o przepust, który jest  dalej na tej rzece, między  Komes. W 

ramach przebudowy będzie on poszerzony, jak dyby  dostosowane przęsło   do  dzisiejszego 

transportu.  Używany most na Rypinicy  powinien się fizycznie nazywać przepust, tak jak dzisiaj  na 

Mleczarskiej.  Dodał, że pan radny jako Starosta   był odpowiedzialny za  modernizację  ul. 

Mleczarskiej  i tam jest tak naprawdę przepust a nie most.  Na Rypinicy jest 7 m torfu , czyli typowy 

przepust, który wymaga  potężnej  podbudowy, który czyni go przepustem , ale w kosztach mostu. 

 Co do przejazdu  kolejowego, miasto poczyniło  ogromne starania, żeby  Rypin  w ramach projektu  

unijnego  z Bydgoszczą , z Gdynią , ten przejazd został zrealizowany  w I etapie.  Firma to wykonała i 

jest  tablica  „ unijne projekty „ . Nie z winy miasta kolej  rozwiązała  umowę i jest  na etapie 

kolejnego wykonawcy  w ramach procedur unijnych. PKPPL ma swoje procedury  unijne, fundusz i 

taka jest prawda. Co innego  to  kolej odpowiedzialna  za   ruch transportu a co innego   kolej 

odpowiedzialna za  nieruchomości infrastruktury. To są zupełnie inne  Spółki. Miasto nie jest w stanie 

nic przyspieszyć. 

Co do ronda , to jest  ono wpisane w strategii województwa , jako jedno z priorytetowych.  Jest ono 

realizowane wraz z projektem ulicy Kościuszki w ramach obwodnicy.  Prace projektowe trwają, takie  

są zapewnienia  dyr. Graczyka, wicemarszałka  Sosnowskiego i marszałka Całbeckiego.  

 Radny p. Nowatkowski pytał z kolei, czy w rejonie gdzie jest ten przepust , w rejonie  budowy 

komendy , czy od tej strony będzie wybudowane jakieś dojście  do tej  Komendy Policji?  Czy jest 

przewidywany chodnik. Pytał też, czy w ramach  tej inwestycji , którą ponosi Komenda Wojewódzka 

Policji  jest przewidziana poprawa infrastruktury drogowej i chodników w rejonie ulicy Sportowej?  

Jest to  nasza droga,  ale czy w ramach tej inwestycji jest  również  zadanie związane z  poprawą 

dojazdu, dojścia od strony ulicy Orzeszkowej.  

Burmistrz  wyjaśniał, że jest  w budżecie  zaplanowany remont ulicy  Sportowej, miasto nie otrzymało  

jednak  dofinansowania, nie zdobyto tyle punktów ile trzeba było . Droga jest krótka  i nie ma czym 

się wykazać.  Dodał, że będzie   namawiał  radnych i p. Skarbnik, aby zrobiono przetarg , wyłoniono 

wykonawcę  i tak ważna droga do MOSiR byłaby zrobiona.  Droga jest potrzebna i należy ją w tym 

roku zrobić. Teraz trwają pewne procedury umów , były uzgodnienia już kilka  lat wcześniej  

Współpraca z Komendą  Policji układa się dobrze . Komenda zmieniła techniczne  przyłącze  z gazu na 

nasze  miejskie ciepło.  Chciałby, aby   Rada wyraziła zgodę  na realizacje tego zadania -  ul. 

Sportowej.  Co do przejścia , na początku był przekonany, że  tym starym przepustem zostanie 



wykonany  chodnik . Jednak spowoduje to , że podzielona zostanie działka . Tam mogą powstać bloki 

. Wiadomo jest, że tego typu przejścia  wiążą się z utrzymaniem  bezpieczeństwa , porządku .  Czy 

warto kroić chodniczkiem  te działkę na skróty., mieszkańcy pójdą chodnikiem bezpiecznym , nowym 

na ul Sportowej.  Jest to temat do przeanalizowania  z radnymi.  

 Przewodniczący Rady  przyznawał, że ta strona , od strony Sportowej będzie dla  mieszkańców, 

którzy przyjeżdżają  spoza Rypina, natomiast dla mieszkańców Rypina od strony ulicy  Orzeszkowej,  

to powinno być zagospodarowane. Ma nadzieje, że obojętnie, czy miasto pozyska środki  z zewnątrz, 

czy  nie, powinno to zostać wykonane. Odbywa się tam Agra,  odbywają mecze sportowe.  

 Radny p. Żywocki pytał, kiedy wpłyną  środki z funduszu dróg  samorządowych na realizację zadania  

budowy ul. Brzozowej.? Nawiązywał też do tematu ronda, który to temat  poruszał  już pan radny 

Tyburski, przejęcia drogi ul. Kościuszki . Burmistrz  informował, że  są  zapewnienia  Wojewody , że 

takie środki miasto otrzyma , musimy czekać.  Co do przejęcia  tej drogi, to nie ma żadnych 

konkretów . Miasto może przejąć  drogi, które  będą  remontowane kompleksowo. W związku z 

wnioskami mieszkańców  jest analiza, będzie ona również  na miejscu  z likwidacji znaku  zakazu 

wjazdu  na postój  taksówek , aby można  wjeżdżać  do lodziarni. Są  różne propozycje  Urzędu  

Wojewódzkiego , aby wyjazdy były  z nakazem  skrętu w prawo  do góry   a nie przecinając Plac 

Sienkiewicza, aby można było wjeżdżać na tę część, gdzie powstaje działalność gospodarcza.  Musi 

być przebudowane przejście  dla pieszych, na zejściu od kościoła  - ulica Gdańska i Powstania  

Styczniowego . Powtórzył, że  trwają prace projektowe  dot. ul. Kościuszki i ronda. Zabezpieczono  

300 .000 zł  na remont infrastruktury.  Być może nie będą  te środki wykorzystane w tym roku. 

Radny p. Dworzyński  upominał się o parking na ul. Wesołej . Te negocjacje z właścicielem gruntu  

trwają długo , prosił o zaktywizowanie tego tematu, żeby ostatecznie  zamknąć sprawę parkingu. 

Przewodniczący  Rady Miasta przypominał, że  właściciel tego terenu został  zaproszony  na wspólne  

posiedzenie  komisji, niestety obowiązki  zawodowe  nie  pozwoliły  mu się  zjawić na tym 

posiedzeniu. Zaproszenie zostanie  ponowione, aby mógł przedstawić swoje stanowisko.  

Pan Burmistrz  prosił radnych o wsparcie .  Liczy na to, że to wspólne  spotkanie  będzie bardziej 

konstruktywne . Dodał, że nie  otrzymał  odpowiedzi  na pismo i tak naprawdę jest wycena dość 

wysoka , na którą  miasto się nie zgadza.  Liczy też na współpracę ze  starostwem. Nie należy  jednak 

liczyć na to, że  zrobienie tego parkingu poprawi liczebność miejsc  parkingowych.  Parkingi mają  

swoje obostrzenia i może się  okazać, że tych miejsc  będzie jeszcze mniej. Ale z pewnością  będzie to 

przyzwoicie  wyglądało, będzie  kostka brukowa i zieleń . 



 Pan radny Dworzyński dodał tylko, że marzy o zrobieniu tego parkingu, jak również   ul. Wesołej, aby 

to było jedną  inwestycją.  Każdy deszcz, burza powodują to, że ten piasek spływa  i mieszkańcy są 

udręczeni tą sytuacją ale z cierpliwością czekają na remont tej drogi.  

 Radny p. Murawski  prosił o wymalowanie  pasów na parkingu  przy ul. Wojska Polskiego , o co 

wcześniej już zabiegał  radny Nowatkowski. Mieszkańcy się niecierpliwią , trwa to zbyt długo. 

Wymalowanie pasów ułatwiłoby im parkowanie, a tym samym  pozwoliło  na  zwiększenie tych 

miejsc do parkowania.,  

Pan Burmistrz przyjął do wiadomości i w dniu jutrzejszym poruszy ten temat  z pracownikami.  Dodał 

też , że  co  do pasów w ramach   inwestycji  Koszarowa – Cholewińskiego wykonawca jest wezwany  

do napraw w ramach gwarancji .  Rady p. Nowatkowski   wyjaśniał tylko, że chodziło  o  wymalowanie 

miejsc parkingowych  visa – wis  Biblioteki Miejsko- Powiatowej,  jest to  ul. Nowa i składał również 

interpelację  o ul. Wojska Polskiego.  Burmistrz  zapewnił, że będzie to wymalowane.  

 Radny  Żywocki  nawiązywał do tematów, które  są zgłaszane i wnioskowane na jego Komisji  

Bezpieczeństwa, Porządku  Publicznego  i Ochrony Środowiska   a dotyczą m.inn postawienia znaku,  

gdzie to trwa 2 lata.  Rozumie, że urzędnicy   mają  inne sprawy  ale chyba jest jakiś porządek i 

kolejność ich załatwiania.  Ustawienie tego znaku to koszt  150 zł , tym bardziej więc nie rozumie 

takiej opieszałości. 

 Pan Burmistrz  wyjaśniał, że nie zna    sytuacji dokładniej.  Część przesunięć znaków  wymaga  zmian 

organizacji, a to wymaga z kolei opinii Policji.  

Pan Przewodniczący Rady  sugerował , aby pan radny ten temat już omówił  z p. Burmistrzem. 

 

Ad.14 

Przewodniczący Rady  oddał głos panu Staroście Jarosławowi  Sochackiemu. 

 Pan Starosta w nawiązaniu do udzielonego  Burmistrzowi absolutorium  gratulował   panu 

Burmistrzowi i p. Skarbnik . Te ogromne środki, które wpływają  do budżetu miasta, to ogromny 

sukces. Widać, że  miasto się  rozwija , mieszkańcy są zadowoleni i coraz więcej  inwestycji, jak 

chociażby budowa   Komendy Policji, modernizacja MOSiR, przebudowa hotelu, rewitalizacja 

„katolika „. Działania powiatowe  na terenie miasta są bardzo duże  . Na ulicy Mławskiej powstanie  

powiatowe  centrum  edukacyjno – społeczne , 11 maja został oddany  do użytku  specjalistyczny  

terapeutyczny  dom dziecka a także dzienny dom pobytu  dla osób starszych , z którego będzie mogło 

skorzystać  ponad 30 mieszkańców, przeniesienie poradni  psychologiczno- pedagogicznej  na ten 



teren oraz  wymarzona szkoła nr 5 , tak więc wspólne  działania, żeby  ta  szkoła  została  

pobudowana. Udało się  pozyskać  5,5 mln złotych  środków  z funduszu inwestycji lokalnych.  Szkoła 

powstanie przy ul. Mławskiej, co spowoduje uwolnienie pomieszczeń  w SP Nr 3  a tym samym 

przyczyni się do tego, że uczniowie  nie będą  mieli tak długo lekcji. Planowany odbiór budynku SP Nr 

5 do 2022 rok. Koszty tej inwestycji to ponad  13.000.000 zł. Ma nadzieje, że  pozyskane  zostaną  

jeszcze  dodatkowe środki , żeby  powstała też hala sportowa.  

 Pan Starosta  podkreślał także, że wspólne działania powiatu  i miasta to  działania związane  z 

powstaniem obwodnicy i ma nadzieje, że  ona powstanie.  Pięć samorządów  : powiat rypiński, 

miasto Rypin , gmina  Rypin , Gmina Brzuze  i Urząd Marszałkowski – ścieżka rowerowa  przy drodze  

wojewódzkiej   z Rypina do  Ostrowitego. Ma nadzieję, że  do końca tej kadencji ta obwodnica 

powstanie.  Podpisana została ostatnio umowa też na  przebudowę drogi  Cetki – Rakowo- pierwszy 

odcinek ,  drugi odcinek w perspektywie  do samego Długiego   wraz ze ścieżką rowerową.   Potem 

powrót  z Długiego  do Rypina na Piaski. To dałoby  około 16 km ścieżki rowerowej.  Powiat  Rypiński 

jest  ubogi, jeśli chodzi o ścieżki  rowerowe, ale tych ścieżek będzie  przybywać, chociażby przy ul.  

Mleczarskiej , czy Piaski, czy przy ul. Młyńskiej.  Wiele się dzieje, działania  widać na każdym  kroku. 

Jest przekonany, że mieszkańcy  miasta  ocenią właściwie   działania  Burmistrza, który  zawsze  ciepło 

i z sercem wypowiada się o Rypinie.  Promuje miasto zarówna na terenie  powiatu, ale także kraju  i 

ogólno-europejskim. Gratulował  też radnym   wspaniałych sukcesów , życzył wszystkiego dobrego . 

Pan  Przewodniczący   Rady podkreślał, że to wspólne działania powiatu i miasta dodając, że p. 

Starosta przecież był wcześniej  Przewodniczący  Rady Miasta  i  prowadzone były działania , żeby 

chociażby powstała ta Komenda Policji. Licząc inwestycje, które w tej chwili  oddane zostały  na 

terenie miasta Rypin  i  te, które są  realizowane  - sięga to ponad  80.000.000 zł. Zakład innowacyjny, 

który będzie  wzorem na poziomie  europejskim . Pan Wójt już  w zasadzie sprzedał grunt , nabywcą 

została firma , która planuje  wybudować  potężny zakład. To by z pewnością rozwiązało  problemy 

naszego miasta i powiatu.  

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady   XXXIV sesji . 

 Płyta z nagraniem obrad sesji  stanowi  integralną część protokołu.  

 

 



Protokołowała :                                                                              Przewodniczący  Rady Miasta Rypin 

Mariola Małecka                        Sławomir   Malinowski  

 

 

 

            

 

 


